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Protokół Nr XXXVIII/17 

z XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 28 listopada 2017 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Proponowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Plan zimowego utrzymania dróg 2018. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

rok 2018.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu współpracy Gminy 

Łobżenica z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018”.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości 

Dźwierszno Wielkie w gminie Łobżenica na lata 2017-2022. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości 

Dźwierszno Małe w gminie Łobżenica na lata 2017-2022.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości 

Liszkowo w gminie Łobżenica na lata 2017-2022. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości 

Walentynowo w gminie Łobżenica na lata 2017-2022.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Łobżenica - rejon ul. Targowej.  
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15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/157/12 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 26 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Łobżenica na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych  

w okręgu wyborczym.  

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVI/185/13 z dnia 31 stycznia 2013 r.  

w sprawie obwodów głosowania.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2017 

rok.  

19. Interpelacje, zapytania radnych. 

20. Wolne głosy i wnioski. 

21. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 13:00 otworzył  

XXXVIII sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Powitał radnych i gości. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Przewodniczący Rady 

Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Kierownik 

Referatu Gospodarki i Planowania Przestrzennego w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica 

Magdalena Gdaniec, Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy 

Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Łobżenicy Alicja Wenda, 

Dyrektor Centrum Administracyjno-Finansowego w Łobżenicy Marek Połczyński, Radca 

Prawny Katarzyna Paczyńska, Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Rafał Kozłowski, 

sołtysi, mieszkańcy oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy oświadczył: „Jak widzicie jestem razem  

z Wami. Jest to ten sam Antoni Kapeja. A mówię to dlatego, żeby przerwać pewien trend 

pomówień, bo docierały do mnie już nawet takie głosy, że już raczej nie wróci Kapeja do 

pracy, sparaliżowany, usta wykrzywione i wiele innych rzeczy. Mówię to dlatego, bo wiem 
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dokładnie, że stosują tą metodę, nie wiem dlaczego, ale to ludzie na stanowiskach 

publicznych”.  

Powiedział: „Myślę, że to nikomu nie jest potrzebne i przypisywanie tym bardziej. Nie jest 

tajemnicą, że byłem u lekarza rodzinnego, później robiłem sobie wyniki. (…) Krótko mówiąc 

po tych badaniach, żeby też rozwiać pewne pomówienia, wyniki, które bym powiedział 

chciałby każdy takie mieć. Cieszę się bardzo, bo miałem bardzo dużo różnych badań”. 

Poinformował: „Na koniec diagnoza była taka: zapisano mi witaminkę, żeby mnie 

wzbogacić”. Dodał: „I w taki sposób zakończyła się moja wizyta w szpitalu”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy oznajmił, że przyczyną pobytu w szpitalu było 

poważne przeziębienie ucha, które zostało zaniedbane. Podziękował za okazane dowody 

sympatii. 

Następnie powiedział, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  

12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Radni nieobecni: Grzegorz Bruski, Edward Starszak oraz Rafał Tomala. 

 

Zaproszenie na sesję, listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią 

załączniki nr 1-4 do protokołu. 

 

Ad. 2  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami przesłano radnym porządek obrad XXXVIII sesji Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do porządku 

obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad. 
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Ad. 3  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w dniu 27 października 

2017 r. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXVI/17 z sesji w dniu 27 października 

2017 r. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół  

Nr XXXVI/17 z sesji w dniu 27 października 2017 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej w dniu 9 listopada 2017 r. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXVII/17 z sesji w dniu 9 listopada 2017 r. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół  

Nr XXXVII/17 z sesji w dniu 9 listopada 2017 r. 

 

Ad. 4  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali drogą elektroniczną sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Następnie zapytał, czy Pan Burmistrz chciałby uzupełnić sprawozdanie. 
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Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym od dnia 27 

października do dnia 19 listopada 2017 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że w dniu 23 listopada 2017 r. w Urzędzie Marszałkowskim odbyło się 

podsumowanie konkursu dotyczącego działań proekologicznych i prokulturowych. Oznajmił, 

że „nasza gmina zgłosiła dwa projekty”. Pierwszy z nich został zrealizowany  

w Witrogoszczy-Osadzie, a drugi przez Towarzystwo Miłośników Łobżenicy. Obydwa 

projekty zostały nagrodzone. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poprosił Panią Magdalenę Gdaniec o przedstawienie idei 

powyższych projektów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Udzielił głosu Pani Magdalenie Gdaniec. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki i Planowania Przestrzennego w Urzędzie Miejskim 

Gminy Łobżenica Magdalena Gdaniec 

Omówiła prezentację multimedialną na temat konkursu „Działania proekologiczne  

i prokulturowe w ramach strategii rozwoju województwa wielkopolskiego”, której treść 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

W konkursie mogły wziąć udział jednostki samorządu terytorialnego, organizacje 

pozarządowe, jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej. Wnioski do 

konkursu można było składać do końca maja 2017 r. W skład kapituły konkursowej weszło 

pięciu przedstawicieli Sejmiku Województwa Wielkopolskiego, czterech przedstawicieli 

Urzędu Marszałkowskiego, dwóch przedstawicieli Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz dwóch poprzednich laureatów. Jesienią 2017 r. 

nastąpiła wizytacja w miejscach realizacji zgłoszonych projektów. Wyniki konkursu 

ogłoszono w dniu 23 listopada 2017 r. 

Gmina Łobżenica otrzymała nagrodę w wysokości 7 000 zł za realizację projektu „Bo tutaj 

tętni nasze życie i społeczeństwo Witrogoszczy Osady o swój rozwój się zatroszczy”.  

Projekt został zrealizowany w 2015 r. ze środków programu „Wielkopolska Odnowa Wsi” 

oraz ze środków budżetu Gminy Łobżenica. W ramach przedsięwzięcia powstała wiata 

integracyjna. Zagospodarowany został również teren wokół niej. Dużą rolę w realizacji 

projektu odegrali mieszkańcy.  
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Towarzystwo Miłośników Łobżenicy otrzymało nagrodę w wysokości 3 000 zł za realizację 

projektu „Krajka na Krajnie” i utworzenie średniowiecznej sekcji rekonstrukcyjnej. Wkład 

własny towarzystwa oraz środki pozyskane z budżetu Gminy pozwoliły na zakup namiotu 

rycerskiego oraz uszycie strojów. Sekcja liczy obecnie 10 członków. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję na temat sprawozdania Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych „Nasza Gmina” Ryszard Biniak  

Zapytał, jak daleko jest zaawansowana sprawa dokumentacji „na ścieżkę bloki - 

Kasztanowa”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że musi zasięgnąć informacji w powyższym temacie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię napraw dróg. Powiedział: „Może by w kilku słowach Pan Burmistrz jeszcze 

się odniósł na jakim etapie jest te jedenaście dróg”. Stwierdził: „Myślę, że do tego tematu, 

oczywiście nie dzisiaj, nie na sesji, na jakiejś komisji musielibyśmy jeszcze powrócić.  

Do omówienia co do wykonania, do jakości, do pewnej współpracy z naprawą tych dróg, bo  

i w terenie i u mnie troszeczkę też jest tego niezadowolenia”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zgłosił uwagi do remontów dróg. Oznajmił, że „chodzi o wykonanie m. in. drogi  

w Kruszkach czy w Trzeboniu”. Powiedział, że zgodnie z posiadanymi informacjami 

szerokość pasa drogowego w tych miejscach to dwanaście metrów. Stwierdził, że „po 

wykonaniu tych dróg one jak gdyby się zwężyły i to dosyć mocno”, co może stanowić 

utrudnienie dla ciężkiego transportu. 

Kontynuował: „Ta droga w Trzeboniu miała dwanaście metrów i ja akurat znam ten temat. 

(…) Wiemy, że potem jest ciężko tak jak mamy na dole w Kościerzynce, że teraz walczymy  

o to, żeby ją poszerzyć. Tamta droga u góry miała dwanaście metrów, a na dzień dzisiejszy 

osiem i pół, dziesięć z rowami, gdzie te rowy są wykonane w pasie drogowym i już 

ożużlowane. Na dodatek Panie Burmistrzu rowy, które są na dzień dzisiejszy wykonane, nie 
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ma przejazdów, zjazdów na pola. Naprawdę jest to źle wykonane i mam prośbę, żeby do tego 

się przyłożyć i odtworzyć tą drogę w takim kształcie jak była”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Drogi w takim kształcie jak była nie sądzę, żeby mieszkańcy chcieli. Przede 

wszystkim po to robiliśmy wszystkie prace geodezyjne, żeby wytyczyć jaki jest pas drogi, bo 

mieliśmy sytuację, kiedy tego kiedyś nie zrobiliśmy i się okazało, że byliśmy na czyimś polu. 

Te badania geodezyjnie pokazują jaki jest rzeczywisty pas drogi i co możemy w związku  

z tym na tej drodze zrobić”. 

Następnie oznajmił: „Co do kwestii uwag. Przy każdej drodze, którą robimy, konsultujemy 

się z sołtysem, z radnym z tego terenu i z tego co wiem”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował: „Przepraszam bardzo Panie Burmistrzu. Nie było kontaktu z sołtysem”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „Ale ja bym prosił, żeby Pan mi nie przeszkadzał”. Kontynuował: „I z tego co 

wiem, te odcinki, które zostały zrobione. W Kruszkach oczywiście tutaj Pan Dziamara miał 

uwagi. Bo tak trochę na wyrost Panowie mówicie, ale oczywiście takie spotkanie jest 

konieczne, żebyśmy pojechali na każdą drogę, porozmawiali co jest nie tak, czy są jakieś 

zaniedbania”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Powiedział: „Chciałbym z tego miejsca podziękować Panu Burmistrzowi za zainteresowanie 

się drogą w Liszkowie, jedną i drugą. Codziennie był. Jonasz non stop siedział. I żeśmy 

wspólnie się dogadywali”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdanie Burmistrza 

Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie Burmistrza 

Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Ad. 5  

 

Zaproszeni goście nie skorzystali z możliwości zabrania głosu. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych „Nasza Gmina” Ryszard Biniak  

Stwierdził, że Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej posiada dużą wiedzę jeżeli chodzi  

o sprawy z dziedziny rolnictwa. Poprosił, aby „Pan Przewodniczący Tadych przekazał co 

zrobił, co wykonał w izbach, działając w izbach rolniczych na temat szkód łowieckich na 

terenie nie tylko sołectwa Witrogoszcz, ale różnych innych sołectw”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział: „Zawsze raz w roku jest przynajmniej taka możliwość złożenia informacji ze 

związków, stowarzyszeń do jakich my należymy, uczestniczymy i tak samo z izb rolniczych 

będzie taka możliwość”. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych „Nasza Gmina” Ryszard Biniak  

Oznajmił: „Ale ja zadałem pytanie”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził: „Ale Pan Zastępca przyjął to do wiadomości”. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych „Nasza Gmina” Ryszard Biniak  

Powiedział: „W imieniu klubu. Pan Zastępca się nie odezwał tylko Pan się odezwał”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oświadczył: „Panie Radny. Pan zadał pytanie. Zostało to przyjęte i przecież Pan Tadych 

dzisiaj nie będzie odpowiadał na ten temat”. 

 

Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, że temat zimowego utrzymania dróg był poruszany podczas posiedzeń Komisji 

Rady Miejskiej.  
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Poinformował o poprawce do planu zimowego utrzymania dróg, zgodnie z którą punkt 

czwarty otrzyma następujące brzmienie: Przy intensywnych opadach śniegu i silnych 

wiatrach powodujących zawieje i zamiecie śnieżne w pierwszej kolejności prace przy 

zimowym utrzymaniu skoncentrowane będą na zapewnieniu przejezdności głównych ciągów 

komunikacyjnych w obszarze Gminy, obejmujących drogi w czwartym i piątym standardzie. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „Ja tylko w kwestii tej poprawki, która zostanie naniesiona do Zarządzenia 

Burmistrza. Ona została zrealizowana w związku z uwagą na komisji ostatniej budżetowej, że 

ten zakres standardu czwartej kategorii obejmujący miasto i piątej kategorii obejmujący cały 

obszar gminy sugeruje jakoby pierwsze działania były realizowane w momencie kiedy będą 

duże, intensywne opady śniegu na terenie miasta. Otóż nie. Na terenie, tak jak zostało to 

zapisane, na terenie wszystkich głównych ciągów komunikacyjnych w gminie. Do 

Zarządzenia Burmistrza wykonawczo pomiędzy Urzędem Gminy a ZGKiM, który jest 

wykonawcą tej usługi, będzie sporządzona mapka tych głównych ciągów komunikacyjnych”, 

uwzględniająca np. trasy dowozów dzieci do szkół. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Poinformowała, że tona soli kosztuje ponad 700 zł, a tona piasku 30 zł. Zwróciła uwagę na 

zwartą zabudowę Łobżenicy. Domy znajdują się bardzo blisko ulicy. Oznajmiła, że  

w momencie sypiania piasku ląduje on aż pod drzwiami.  

Powiedziała: „Prosiłabym o trochę soli. Ja wiem. Jak będzie mocna zima i trzeba będzie dużo 

tej soli, wiadomo, że nie jest w stanie Gmina tego udźwignąć bo mamy ograniczone środki”. 

Dodała, że ostatnia zima nie była sroga, a do posypywania ulic używano jedynie piasku. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził: „Ani my ani Pan Prezes Wasiak nie jesteśmy zainteresowani sypaniem piasku 

dlatego, że raz, że zapychają się studzienki kanalizacyjne, drugi raz, że mamy po prostu błoto, 

które wnosimy sobie wszyscy do domów, do sklepów itd. Oczywiście ma Pani rację. Sól jest 

droga, ale staramy się to robić naprawdę tylko tyle ile trzeba i to mamy uzgodnione z Panem 

Prezesem”.  
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła plan zimowego 

utrzymania dróg 2018, który stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 7  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Przypomniał, że została już podjęta uchwała intencyjna w powyższej sprawie. Otrzymała ona 

pozytywną opinię Kuratora Oświaty oraz związków zawodowych. Powiedział: „W związku  

z tym ta uchwała ponownie powróciła pod nasze obrady”. Dodał, że Komisja Oświaty i 

Polityki Społecznej rekomenduje podjęcie uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/300/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 8  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował o autopoprawce do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
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Narkomanii na rok 2018. Oznajmił, że na czwartej stronie programu została zaktualizowana 

liczba mieszkańców Gminy. Wynosi ona 9 975. 

Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Powiedział, że Komisja Oświaty i Polityki Społecznej na swoim posiedzeniu dostrzegła 

potrzebę pogłębienia analizy wykorzystania środków na działalność profilaktyczną oraz 

zaproponowała poszerzenie diagnozy w zakresie przeciwdziałania narkomanii. Dodał: 

„Komisja ustosunkowała się pozytywnie do tego programu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2018 wraz z autopoprawką. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/301/17 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2018, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 9  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu 

współpracy Gminy Łobżenica z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 

rok 2018”. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że po przeanalizowaniu programu Komisja Oświaty i Polityki Społecznej 

rekomenduje Radzie Miejskiej przyjęcie tego dokumentu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu zamknął dyskusję. Następnie poddał pod 

głosowanie ww. projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/302/17 w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu współpracy Gminy 

Łobżenica z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 10  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości Dźwierszno Wielkie w gminie Łobżenica 

na lata 2017-2022. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt 

powyższej uchwały. 

  

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/303/17 w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości 

Dźwierszno Wielkie w gminie Łobżenica na lata 2017-2022, która stanowi załącznik  

nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 11  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii 

rozwoju miejscowości Dźwierszno Małe w gminie Łobżenica na lata 2017-2022. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/304/17 w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości 

Dźwierszno Małe w gminie Łobżenica na lata 2017-2022, która stanowi załącznik  

nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 12  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości Liszkowo w gminie Łobżenica na lata 

2017-2022. 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu poddał go pod głosowanie.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/305/17 w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości 

Liszkowo w gminie Łobżenica na lata 2017-2022, która stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

 

Ad. 13  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii 

rozwoju miejscowości Walentynowo w gminie Łobżenica na lata 2017-2022. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt 

powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/306/17 w sprawie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju miejscowości 

Walentynowo w gminie Łobżenica na lata 2017-2022, która stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że sołeckie strategie rozwoju miejscowości to bardzo ważne dokumenty, które 

dają ogromne możliwości sołectwom. Poinformował, że „sukcesywnie przyjmujemy strategie 

dla poszczególnych miejscowości”. Oznajmił, że są one oparte na diagnozie danej 

miejscowości, jej mocnych i słabych stronach oraz perspektywach rozwoju. Dodał, że 

sołeckie strategie rozwoju są często dokumentami wymaganymi przy ubieganiu się o środki 

zewnętrzne. 

 

Ad. 14  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Łobżenica - rejon ul. Targowej. 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu zamknął dyskusję. Następnie poddał pod 

głosowanie załącznik nr 4 - rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łobżenica - rejon ul. Targowej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 4. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie załącznik nr 3 - rozstrzygnięcie o sposobie realizacji zapisanych  

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miasta Łobżenica - rejon  

ul. Targowej, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych 

gminy oraz zasadach ich finansowania. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 3. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie załącznik nr 2 - rozstrzygnięcie w sprawie stwierdzenia, że projekt 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Łobżenica - rejon ul. Targowej 

nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Łobżenica. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła załącznik nr 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Łobżenica - rejon ul. Targowej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/307/17 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Łobżenica - rejon ul. Targowej, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja ogłosił 

piętnastominutową przerwę w obradach. 

 

Po przerwie w obradach. 

 

Ad. 15  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXIII/157/12 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 26 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Łobżenica na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu 

wyborczym był omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady Miejskiej. 

Następnie omówił poprawki do projektu uchwały: 

- dopisanie w § 1 cyfry 1 oznaczającej ustęp 1, 

- dopisanie w § 3 brakującej cyfry 3, 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w powyższym temacie. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały 

wraz z poprawkami. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/308/17 zmieniającą uchwałę Nr XXIII/157/12 Rady Miejskiej w Łobżenicy 
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z dnia 26 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Łobżenica na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu 

wyborczym. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVI/185/13 z dnia 

31 stycznia 2013 r. w sprawie obwodów głosowania.  

Poinformował o poprawce do projektu uchwały polegającej na dopisaniu w § 1 cyfry 1 

oznaczającej ustęp 1. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z poprawką. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/309/17 zmieniającą uchwałę Nr XXVI/185/13 z dnia 31 stycznia 2013 r.  

w sprawie obwodów głosowania, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie ustalenia wzorów formularzy 

informacji i deklaracji podatkowych. 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

ww. projekt uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/310/17 w sprawie ustalenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Ad. 18 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie zmian 

uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2017 rok.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

W imieniu Przewodniczącego Komisji Budżetu poinformował, że Komisja wnikliwie 

przeanalizowała proponowane zmiany do budżetu Gminy. Dodał, że zostały one pozytywnie 

zaopiniowane. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian uchwały 

budżetowej Gminy Łobżenica na 2017 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXXVIII/311/17 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2017 

rok, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad. 19  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Poprosił Pana Burmistrza o wystąpienie z wnioskiem do Powiatu o „ogłowienie” drzew 

rosnących przy drodze powiatowej Dźwierszno-Topola-Ferdynandowo. Dodał: „Te drzewa są 

kruche, czubki są podcięte, zagrażają bezpieczeństwu mieszkańców”. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesława Sikorska 

Powiedziała: „Zauważyłam, że na terenie miasta i nie tylko miasta stoją wraki samochodów, 

które powinny być już dawno skasowane. Przecież one bardzo zanieczyszczają glebę.  

Czy można w portalach naszych społecznościowych, bo to są na prywatnych posesjach, apel 

wystosować, żeby jednak właściciele pozbyli się tego ?”. 

Zapytała, czy wszystkie podmioty gospodarcze na terenie Gminy mają zawarte „umowy na 

odpady, na pojemniki na odpady”. Oznajmiła: „Chodziły głosy, że nowo powstała pizzeria 
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cały czas wyrzucała na targowisko. Nie wiem, czy ta sprawa już jest uregulowana. Tak samo 

z Orlenu tam odpady też szły. No ludzie w nocy nie śpią, widzą jednak”. 

Radna Wiesława Sikorska dostrzegła również potrzebę utworzenia gabinetu ginekologicznego 

w Łobżenicy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poruszył temat dróg. Powiedział: „Do końca nie jestem zadowolony z tej odpowiedzi Pana 

Burmistrza i chciałbym, też mam taką prośbę, aby udostępnić stare plany tych dróg, które 

mówiły, że mają 12 m”.  

Oznajmił: „Akurat graniczę z tą drogą, z tą w Trzeboniu i Panie Burmistrzu tam zawsze był 

zjazd, wjazd, a on w tej chwili jest zasypany. Tam był rów na metr dwadzieścia i naprawdę 

uważam, że powinno być to w taki sposób odtworzone, bo na wiosnę będzie tam dużo wody 

stało. No i jednak bym poprosił o to, żeby zachowywać te szachulce i co nie mniej jednak są 

tam kamienie na tej drodze”. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że prosił o to, żeby „któraś z dróg  

w Kościerzynce była ujęta, pogruzowana”, szczególnie tam, gdzie jeździ autobus szkolny, „bo 

te drogi naprawdę wyglądają w opłakanym stanie”.  

Stwierdził: „Wątpię, że doczekamy się drogi asfaltowej tak szybko, bo tutaj po tym spotkaniu 

z Panem Stawiszyńskim, cośmy nawet tutaj jeszcze uzgadniali, żeby zrobić ją dobrze, 

zachować ten pas, wygospodarzyć od rolników czy tutaj gdzie działkowicze są. Coś trzeba 

wymyśleć, żeby naprawdę ta droga miała swoje wymiary, bo trzeba się z tym liczyć, że 

pójdzie tutaj transport i to nieraz bardzo duży”. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych „Nasza Gmina” Ryszard Biniak 

Poprosił Pana Burmistrza o interwencję w Powiatowym Zarządzie Dróg w sprawie 

„zapadania się jezdni w miejscu przepustu poprzecznego na drodze w kierunku Wiktorówka 

przed dawnym Bajprosem”. Stanowi to utrudnienie dla ruchu pojazdów.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Odczytał treść pisma z dnia 8 listopada 2017 r. w sprawie utworzenia Klubu Radnych „Nasza 

Gmina”, które stanowi załącznik nr 20 do protokołu. Klub liczy dziewięciu radnych. Funkcję 

przewodniczącego pełni Radny Ryszard Biniak, a sekretarza Radny Grzegorz Bruski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej oświadczył: „Z tego co widzimy to nie jest to klub jakiś 

polityczny, większościowy ugrupowania danego, jest z różnych opcji i taka piękna nazwa 
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Nasza Gmina. Pozostali radni takiej okazji nie mieli, ale mam świadomość, że ich zamysł jest 

nie bojkotować, ale myślę, żeby służyć społeczeństwu i tego wszystkiego im życzę”. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych „Nasza Gmina” Ryszard Biniak 

Podziękował Przewodniczącemu Rady Miejskiej za poinformowanie mieszkańców  

o powstaniu klubu radnych. Następnie powiedział: „Słusznie Pan zauważył, że nie jesteśmy 

opcją polityczną i słusznie Pan się moim zdaniem nawet i domaga, żebyśmy pracowali dla 

dobra Gminy i taki nasz zamiar jest, że w ten sposób chcemy pracować”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że wystąpi z wnioskiem do Powiatu w sprawie poruszonej przez Radnego 

Wiesława Bodetko.  

Oznajmił: „Wraki samochodów. Rzeczywiście może coraz mniej jest takich porzuconych 

samochodów, ale na prywatnych posesjach to widać. Porozmawiamy tutaj w urzędzie jak 

ewentualnie zaradzić, żeby te samochody zniknęły”. 

Burmistrz Łobżenicy powiedział: „Z tego co wiemy wszystkie podmioty mają umowy”. 

Dodał: „Sprawdzimy po prostu te przykłady, które tutaj Pani podała”. 

Poinformował, że pani ginekolog ze Złotowa jest zainteresowana prowadzeniem praktyki na 

terenie Gminy. Zostaną podjęte rozmowy z tą osobą. 

Następnie Pan Burmistrz odniósł się do interpelacji Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. 

Powiedział: „Musimy się spotkać jednak w kwestii tych dróg, przeanalizować każdą, która 

była przygotowywana do tych inwestycji, które robimy”.  

Oświadczył: „Myślę, że trochę z przyzwyczajenia mówimy o tragicznym stanie dróg. 

Oczywiście rok nie sprzyja, bo jest wyjątkowy”. Kontynuował: „Oczywiście ja sobie zdaję 

sprawę, że są jeszcze trudne odcinki, ale nie ma już na terenie Gminy takich odcinków dróg 

gminnych, żeby naprawdę nie można było przejechać. One są w lepszym lub gorszym stanie. 

Są to zawsze drogi gruntowe i takimi pozostaną. Ten sprzęt, który jeździ. Te wywożone 

buraki przez te ogromne samochody. No nic nie jest w stanie tego wytrzymać. Na pewno nie 

droga gruntowa, ale wielu zauważa, że jest znacząca poprawa”. 

Dodał: „Spotkamy się. To będzie osobne spotkanie. Omówimy każdą drogę. Jak wyglądają 

zjazdy. Jak wyglądały kiedyś. Porozmawiamy na ten temat”. 

Burmistrz Łobżenicy poinformował również, że będzie interweniował w Powiecie w sprawie 

interpelacji zgłoszonej przez Radnego Ryszarda Biniaka. 

 



 20 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Zwróciła uwagę na problem zanieczyszczania chodników przez psie odchody. Mieszkańcy 

nie sprzątają po swoich zwierzakach. Dodała: „Panie Burmistrzu. Myślę, że musimy podjąć 

jakieś kroki prawne i karać tych mieszkańców, no bo nie damy sobie rady. Sytuacja jest 

naprawdę w tej chwili tragiczna”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Powiedział: „Mamy drogi robione na wsiach. Rolnicy powinni te drogi trochę uszanować. 

Droga nieskończona. On wjeżdża. Po tej drodze jeździ. Orze na polu. Na drodze zawraca. 

Idzie się do niego. Mówi mu, że tak nie powinno, trzeba szanować, bo to kupę pieniędzy 

kosztuje, a on mówi nic się nie dzieje na tej drodze. No i gadaj z takim człowiekiem”. 

Oznajmił: „Tą drogę, co zrobiona była na nowo, fajna droga, to on ci wyjedzie i rozjedzie”. 

Dodał, że należy przeciwdziałać takim zachowaniom. 

 

Ad. 20 

 

Pani …                           …            

Powiedziała, że popołudniu w Łobżenicy z „kominów unosi się tak straszliwy dym, że ludzie 

rozsądni mówią, że jest to krematorium”. Zapytała: „Czy Gmina ma jakieś możliwości 

oddziaływania czy może nawet karania tych ludzi, którzy palą nie wiadomo czym i po prostu 

trują nas wszystkich, siebie też ?” 

 

Pani …     ………. 

W imieniu swoim oraz męża wyraziła radość z tego, że Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Łobżenicy jest obecny na dzisiejszej sesji. 

Oznajmiła: „Dzisiaj wpłynęło do sekretariatu moje pismo w związku z brakiem odpowiedzi. 

Dwunastego zgłosiłam przez ePUAP. Nie miałam potwierdzenia, więc nie byłam do końca 

pewna czy moje pismo wpłynęło. Dzisiaj zaniosłam takie pismo z moimi oczywiście 

pytaniami dotyczącymi ostatniej sesji, także zaczekam za odpowiedzią. Pani sekretarka 

udzieliła mi bardzo wyczerpującej odpowiedzi, także jestem wręcz wdzięczna, bardzo miła 

Pani, bardzo kompetentna”.  

Zwróciła się do Przewodniczącego Rady Powiatu w Pile: „Panie Przewodniczący dziękuję 

bardzo za to, że wziął nas Pan w obronę, za to, że jest Pan osobą kompetentną, praworządną  
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i nie zabrania Pan wypowiedzi mieszkańcom Łobżenicy, jest Pan w stanie udzielić fachowych 

porad swoim kolegom”. 

Następnie Pani …     ……. poinformowała, że Gmina planuje zaciągnięcie kredytu na cztery 

miliony złotych. Stwierdziła: „Plan spłaty rat tego jest bardzo ciekawy. W pierwszym roku 

oczywiście nic nie spłacamy, w kolejnym roku około trzech i pół tysiąca, później te raty 

różnie się kształtują w okresach, w latach wyborczych oczywiście spłata kredytu jest niższa, 

ale ciekawi mnie co innego. W ostatnich dwóch latach planujecie Państwo spłacać kredyt po 

128 tysięcy miesięcznie”. Zapytała: „Z czego to się wzięło ?” Stwierdziła: „Rozumiem, że 

później umowa będzie spisywana właśnie w takim planie”. 

Powiedziała również: „W latach wyborczych rozumiem, że nie chcecie mieć Państwo tego 

zadłużenia tak dużego, bo chcecie Państwo realizować inwestycje, pokazać się z jak 

najlepszej z strony, no ale te ostatnie lata po 128 tysięcy miesięcznie”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oświadczył: „W każdym roku w którym jesteśmy chcielibyśmy się pokazać z jak najlepszej 

strony. Rok wyborczy nie ma większego znaczenia”. Dodał: „Jeżeli chodzi o spłaty poproszę 

Panią Skarbnik”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że w dniu wczorajszym zostało opublikowane ogłoszenie o przetargu na 

sfinansowanie kredytu w wysokości czterech milionów złotych. Oznajmiła, że do specyfikacji 

istotnych warunków zamówienia został dołączony harmonogram spłaty. 

Pani Skarbnik powiedziała: „Harmonogram spłaty został tak skonstruowany, żeby Gmina 

mogła, była w stanie spłacać zadłużenie spełniając jednocześnie rygor wynikający z art. 243 

ustawy o finansach publicznych, to jest tak zwany indywidualny wskaźnik zadłużenia, który 

obowiązuje od roku 2014”. 

Kontynuowała: „Spłata kapitału w ratach miesięcznych 128 tysięcy nie jest dla mnie jakąś 

kwotą niewyobrażalną, ponieważ na dzień dzisiejszy spłacam kwartalnie raty kapitałowe na 

poziomie 440 tysięcy złotych. To jest sam kapitał. Oprócz tego odsetki od udzielonego 

kredytu to jest kwota niespełna 40 tysięcy złotych, więc jeżeli 128 pomnożę przez 3 no to na 

pewno nie będzie nawet 400 tysięcy złotych”. 

Następnie Pani Skarbnik Danuta Dubicka oznajmiła: „Dlaczego są ustalone takie spłaty. 

Wiemy, że generalnie oferta kredytowa banków jest taka, że banki udzielają karencji różnej. 

Niechętnie udzielają karencji w spłacie kapitału, ale jeżeli ją udzielają to jest to w granicach 
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2-3 lat i na początku ustalamy mniejsze raty kapitałowe po to, żeby no nie mamy możliwości 

korzystania z karencji i te raty są dostosowane do możliwości spłaty. W tym samym czasie 

spłacamy raty kredytów. Przypomnę że mamy ich dziesięć, z czego tylko jeden zaciągnięty 

przez obecną kadencję w grudniu ubiegłego roku to jest 2 mln 350 tys. zł. Pozostałe kredyty 

zostały wcześniej zaciągnięte na różne inwestycje realizowane na terenie Gminy Łobżenica”.  

Pani Skarbnik dodała: „I tak jak my planujemy ten harmonogram spłaty tak również nasi 

poprzednicy planowali, czyli odsuwali w czasie spłatę kapitału. Nie wynika to z jakiegoś 

może niezdrowego podejścia, ale po prostu są obwarowania wynikające z ustawy o finansach 

publicznych i w danym roku Gmina nie może spłacić więcej niż na to pozwalają wartości 

wskaźników i w tym czasie kiedy spłacamy inne zobowiązania kredytowe rata kredytu 

wnioskowanego jest niższa. W momencie kiedy spłaty kredytów posiadanych nastąpią rata 

kredytu wnioskowanego jest znacznie wyższa”. 

 

Pan …           ………. 

Stwierdził, że kosze na odpady znajdujące się przy sklepach na terenie miasta powinny być 

opróżniane trzy razy w tygodniu. Obecnie są one wywożone raz w tygodniu. 

Zapytał: „Robicie sobie imprezy pod zaproszeniami, a dla mieszkańców to kiedy będzie jakaś 

impreza ?”  

Oznajmił, że na ul. Wyrzyskiej w okolicach Banku Spółdzielczego brakuje kosza na odpady. 

Dodał: „Idą. Sobie rzucają” śmieci. 

Następnie Pan …          ……… powiedział: „Teraz są mikołajki. Dekoracji żadnej nie ma. 

(…) Nie ma choinki przystrojonej”. Złożył również życzenia świąteczno-noworoczne.  

 

Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna 

Gryniewicz 

Poinformowała, że w dniach od 1 do 3 grudnia 2017 r. wspólnie z Powiatem Pilskim 

organizowana jest świąteczna zbiórka żywności. Zostanie ona przeprowadzona w czterech 

sklepach: Biedronka, Lewiatan, Spar w Łobżenicy oraz w markecie u Małgorzaty  

w Luchowie. 

Powiedziała: „Szanowni Państwo od czasu rozwiązania umowy o pracę z Panią …     ………. 

przeze mnie jesteście świadkami, że tak powiem, oskarżania mnie o niewłaściwe 

wykonywanie przeze mnie obowiązków służbowych, wręcz o naruszanie przeze mnie 

przepisów prawa w wykonywaniu powierzonych mi zadań”. 
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Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy przypomniała, że  

„w roku 2016 Pani …     …. złożyła zawiadomienie do prokuratury w sprawie popełnionych 

przeze mnie przestępstw na szkodę interesu publicznego i jej interesu prywatnego”.  

Następnie Pani Dyrektor Anna Gryniewicz przedstawiła najważniejsze fragmenty 

postanowienia z dnia 30 grudnia 2016 r. wydanego przez Prokuraturę Rejonową w Chodzieży 

w powyższej sprawie: 

 „Punkt pierwszy. Zaistniałego w okresie od 18 marca 2016 do dnia 9 maja 2016 w Łobżenicy 

niedopełnienia obowiązków przez Burmistrza Łobżenicy polegającego na zaniechaniu 

powiadomienia organów ścigania o zaistniałym przestępstwie, co stanowiło działanie na 

szkodę interesów publicznych - postanawiam umorzyć śledztwo wobec stwierdzenia, że czyn 

nie zawiera znamion czynu zabronionego.  

Punkt drugi. Zaistniałego w okresie od 22 czerwca 2015 do 18 marca 2016 w Łobżenicy 

przekroczenia uprawnień przez Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Łobżenicy polegającego na poświadczeniu nieprawdy w dokumentacji urzędowej, co 

stanowiło działanie na szkody interesu publicznego - postanawiam umorzyć śledztwo wobec 

stwierdzenia, że czyn nie zawiera znamion czynu zabronionego. 

Punkt trzeci. Zaistniałego w okresie od dnia 1 grudnia 2004 do 30 czerwca 2016 w Łobżenicy 

niedopełnienia obowiązków przez Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Łobżenicy polegającego na niedokonaniu okresowych ocen pracownika, co stanowiło 

działania na szkodę interesu prywatnego Kierownika WTZ - umorzyć postępowanie wobec 

stwierdzenia, że czyn nie zawiera znamion czynu zabronionego. 

Punt czwarty. Przekroczenia w okresie od lutego 2015 do 2016 r. uprawnień przez Burmistrza 

Łobżenicy i Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy 

polegającego na wielokrotnym nakłanianiu Kierownika Warsztatu Terapii Zajęciowej  

w Liszkowie do wykonywania przez podległych jej pracowników w ramach zajęć  

z uczestnikami kartek okolicznościowych, co stanowiło działanie na szkodę interesu 

publicznego - umorzyć postępowanie wobec stwierdzenia, że czyn nie zawiera znamion 

czynu zabronionego.  

Punkt piąty. Przekroczenia uprawnień przez Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Łobżenicy polegającego na zakazaniu na piśmie skierowanym do Kierownika 

Warsztatu Terapii Zajęciowej z dnia 30 marca 2016 r. pełnomocnikowi przebywania na 

terenie Warsztatu Terapii Zajęciowej w Liszkowie, co stanowiło działanie na szkodę interesu 

prywatnego …     ………. - umorzyć postępowanie wobec stwierdzenia, że czyn nie zawiera 

znamion czynu zabronionego.  
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Punkt szósty. Niedopełnienia w dniu 18 lutego 2016 obowiązków przez Dyrektora Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy polegającego na udostępnieniu osobie 

nieuprawnionej hasła dostępu w celu aktualizacji informacji dotyczących WTZ w Liszkowie 

na stronie internetowej Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy, co 

stanowiło działania na szkodę interesu publicznego - umorzyć postępowanie wobec 

stwierdzenia, że czyn nie zawiera znamion czynu zabronionego. 

Punkt siódmy. Niedopełnienia obowiązków przez Dyrektora Miejsko Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Łobżenicy polegającego na poświadczeniu nieprawdy w dokumentach 

poprzez antydatowanie świadectwa pracy jakie otrzymała Kierownik Warsztatu Terapii 

Zajęciowej w dniach 4 lipiec 2016 i 5 lipiec 2016 - umorzyć postępowanie wobec 

stwierdzenia, że czyn nie zawiera znamion czynu zabronionego”. 

Pani Dyrektor Anna Gryniewicz dodała: „Było to dla mnie ważne, żeby to Państwu 

przedstawić ponieważ, że tak powiem, zostałam tu oczyszczona przez prokuraturę z zarzutów 

mi stawianych”. 

 

Pani …     ………. 

Stwierdziła: „To, że czyn nie stanowi, nie wyznacza czynu zabronionego zgodnie z prawem, 

nie stanowi, że ten czyn, za ten czyn nie odpowiada się na przykład dyscyplinarnie. Proszę 

Państwa, jeśli nie uznano, że ten czyn był czynem zabronionym, nie zwolniło to ani Pani 

Dyrektor ani Pana Burmistrza, co w uzasadnieniu jest zapisane, z odpowiedzialności jaką 

było można było wyciągnąć od tych osób na stanowisku i dotyczy to odpowiedzialności 

dyscyplinarnej”. 

Powiedziała: „Jeśli mam odnieść się do tej sprawy. Nie został przesłuchany kluczowy 

świadek. Nie wzięto pod uwagę oczywiście protokołu pokontrolnego Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie z roku następnego. Przy wsparciu tych dokumentów podejrzewam, że 

można by było odnieść inne wrażenie. Ale proszę Państwa odpowiedzialność dyscyplinarna  

a karna w tym przypadku niestety, ale nie nałożyły się na siebie”. 

Następnie Pani …     ………. oświadczyła, że „w takiej sytuacji jak ja może się znaleźć każda 

inna osoba, każda inna i dziwi mnie to, że nikt inny nie bierze pod uwagę faktu, że  

w podobnej sytuacji jak ja może się znaleźć i wtedy chciałby, żeby uczciwie były 

rozpatrywane jego sprawy, chciałby żeby ktoś zrozumiał jego sytuację”. 

Stwierdziła: „Rozumiem, że i Pani Gryniewicz i Pan Burmistrz nie czują się nie tylko winni, 

ale Burmistrz też nie będzie wyciągał wobec Pani Gryniewicz żadnej odpowiedzialności 

dyscyplinarnej, mam pełną świadomość tego. Podobnie radni też nie chcą wyciągać 
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odpowiedzialności od Pana Burmistrza. No cóż pozostaje mi tylko czekać, czekać do końca 

tejże kadencji i liczę na to, że wiele z tych spraw po prostu zostanie uregulowanych, że wiele 

z tych spraw szczególnie dotyczących organizacji pracy czy stosunków interpersonalnych  

w zakładach pracy, czy chociażby jakiejś kultury pracy tutaj na miejscu zostanie po prostu  

z czasem przez innego Burmistrza wyjaśniona”. 

 

Pani …                           … 

Poprosiła Pana Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na zadane wcześniej pytanie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „W najbliższym czasie organizujemy spotkanie, myślę, że Komisji Komunalnej, 

może całej Rady. Może to być również spotkanie otwarte dla mieszkańców, żeby ten temat 

mocno nagłośnić. Zaprosimy dziennikarzy i porozmawiamy wspólnie. Przedstawimy 

propozycje, jakie można by może już w przyszłorocznym budżecie podjąć działania”. Dodał: 

„Wiemy w czym jest problem. Problem jest w pieniądzach. Po prostu ludzie nie mają tu 

pieniędzy”.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych „Nasza Gmina” Ryszard Biniak 

Oznajmił, że temat poruszony przez Panią …                           … to ważna sprawa. Stwierdził, 

że do stosowania proekologicznych rozwiązań często zniechęca konieczność zaciągnięcia 

kredytu.  

 

Pani …                           … 

Powiedziała, że problem „polega nie tylko na tym, czy brać kredyt czy nie”. Poinformowała, 

że nawet zamożne osoby palą trocinami lub węglem brunatnym, „po prostu dlatego, żeby było 

taniej”. Dodała: „Nie wiem czy to jest kwestia świadomości, czy to jest kwestia złej woli, czy 

po prostu ludzie mają to wszystko gdzieś, i ekologię i zdrowie innych”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła: „Swego czasu na użytek prywatny sporządziłam kalkulację opłacalności 

zaciągnięcia kredytu właśnie na taki projekt i oczywiście żeby otrzymać dofinansowanie, tam 

wówczas było 45% kosztów kwalifikowanych, wymagane były dodatkowe audyty. Czyli tak 

reasumując to co by się skorzystało w formie dofinansowania, trzeba by było i tak wydać na 

dodatkowe koszty z tym związane. Także gra nie warta świeczki”. 



 26 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Powiedział, że zakup dobrej jakości węgla jest dużym problemem. Zwrócił się do Pani  

…                           …: „Ja się z Panią nie zgodzę. Jeżeli jest drzewo suche i wióry suche, to 

nie ma proszę Panią takiego zapachu”. 

Oznajmił: „Wydobywamy węgiel bardzo młody. (...) Węgiel powinien być coraz starszy, tym 

jest lepszy. Myśmy ten węgiel za Gierka już wywieźli”.  

Następnie stwierdził, że Radny Ryszard Biniak „słusznie się zapytał o tych szkodach 

łowieckich, które występują na naszym terenie”. Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej mógł 

odpowiedzieć na zadane pytanie.  

Radny Andrzej Borowy zgłosił uwagi do pracy izb rolniczych.  

Powiedział, że duża ilość opadów nie pozostaje bez wpływu na stan dróg gruntowych. 

W kolejnej części wypowiedzi Radny Andrzej Borowy zwrócił się do Przewodniczącego 

Rady Powiatu. Dostrzegł potrzebę zwiększenia wydatków na meliorację. 

Poinformował, że w Niemczech dopłaty bezpośrednie są wypłacane do końca każdego roku 

kalendarzowego. 

Powiedział również: „Tak długo się dyskutuje o szkodach łowieckich i nic w tym kierunku 

nie jest zrobione”.   

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Uzupełniła swoją wcześniejszą wypowiedź. Oznajmiła: „Mówiąc gra nie warta świeczki 

odniosłam się tylko i wyłącznie co do sposobu uzyskania dofinansowania na zmianę sposobu 

opalania”. Poinformowała, że jest zwolenniczką zmiany sposobu ogrzewania.  

 

Pani …                           … 

Stwierdziła, że Polska posiada przestarzały system grzewczy. Dodała, że „węgiel należało już 

dawno zostawić w spokoju i opalać po prostu gazem tak jak jest w Niemczech”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zwrócił uwagę na fakt, że Polska nie jest zamożnym krajem. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „Potrzebne są permanentne działania całego naszego środowiska, zwracania 

uwagi. Już pewne możliwości są nakładania mandatów. Jeszcze jest to bardzo ograniczone, 

ale szczególnie jeżeli jest straż miejska, jeżeli są wyposażeni w analizatory spalin, jest to 
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możliwe”. Podał przykład systemu opartego na urządzeniach mierzących czystość powietrza, 

które są podłączone do syren alarmowych. 

Stwierdził, że spotkanie, o którym mówił Pan Burmistrz, jest dobrym rozwiązaniem. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił: „Spalanie węgla w piecach zwykłych, 

starych, zasypowych jest najgorszym rozwiązaniem dla niskiej emisji. Natomiast spalenie 

tego samego węgla w piecach z podajnikiem, z palnikiem retortowym, z dmuchawą, daje 

efektywność wyższą, jeszcze raz taką, wykorzystania tej samej ilości węgla i ograniczenie 

emisji, szczególnie niskiej emisji, pyłów, sadzy itd. o przeszło 70-80% w stosunku do pieców 

zasypowych”, które są nadal kupowane. 

Pan Wiceburmistrz dodał: „Wiadomo jakie mamy inwestycje, jakie mamy wyzwania, ale 

jeżeli byśmy potrafili wygospodarować pieniądze na dofinansowanie zakupu pieców tych 

nowoczesnych, nawet na węgiel, to już byłby duży krok naprzód”.    

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Oznajmił, że Łobżenica jest praktycznie cała zgazyfikowana. Poinformował, że może jedna 

trzecia mieszkańców używa gazu do ogrzewania domów. Powiedział: „Bierze się to z tego po 

prostu, że u nas gdzie wkracza ekologia, to nie to, że ma być taniej, tylko tam jest po prostu 

łupienie ludzi według mnie. Każdy projekt, tak jak Pani Skarbnik przed chwilą też mówiła, 

każdy projekt, który jest proekologiczny, wiąże się z kredytami bankowymi, które są 

nastawione po prostu na zysk”. Brakuje preferencji dla osób zaciągających kredyt na 

proekologiczne rozwiązania. 

 

Ad. 21 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 15:15 zakończył obrady XXXVIII sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. 

 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

 

Łukasz Sobieszczyk       Antoni Kapeja 


